

L'ANCIEN HÔTEL DE VILLE

THE OLD CITY HALL



L'hôtel de ville d'Arvida, devenue Saguenay / *City Hall of Arvida, which became Saguenay*
Source : Bibliothèque et Archives nationales du Québec, Centre d'archives de Montréal, Fonds
Armour Landry, août 1964 / *National Library and Archives of Québec, Archives Centre
Montreal, Armour Landry Fund, August 1964 P97,S1,P6153*

Source : SHS-P2-S7-P12386

En 1959, l'hôtel de ville d'Arvida est construit selon les plans des architectes Dallaire et Gravel. Édifice moderne long et bas, équilibré dans ses volumes, il s'inscrit parmi une nouvelle génération d'hôtels de ville préférant la fonctionnalité à la monumentalité. Lors de la fusion de 1975 (Arvida, Kénogami, Jonquière et Jonquière-Paroisse), on le choisit pour y établir la nouvelle administration municipale. Depuis la fusion de 2002, le conseil de Saguenay siège à Chicoutimi et cet ancien hôtel de ville est devenu le Quartier général du Service de la sécurité publique.



In 1959, the Arvida City Hall was built according to plans by architects Dallaire & Gravel. Long, low modern building, it has balanced volumetric proportions and is part of a new generation of functional, as opposed to monumental, city halls. After the 1975 merger (Arvida, Kénogami, Jonquière, and Jonquière-Paroisse), it became the administration building of the newly-formed Jonquière. A later merger, in 2002, brought Jonquière into the City of Saguenay, the council of which sits in the Chicoutimi District; the Jonquière City Hall was then turned into the Public Safety administration building.

Source des textes :
Brochure « Arvida, une cité modèle en Amérique »

Text source:
"Arvida, a model town in the Americas" Brochure

ENTENTE SUR LE DÉVELOPPEMENT CULTUREL DE SAGUENAY

Ville de
Saguenay
au service du citoyen

Culture
et Communications
Québec